
 

Voorzitter, 

Allereerst natuurlijk mijn dank voor de ambtenarij en 
college voor het voorbereiden. van de te bespreken 
stukken vandaag. Ik ben erg content met hoe we in 
Hoorn met korte lijntjes en voorbereidende sessies 
vooraf, de besprekingen vandaag goed voorbereiden. 

Voorzitter, D66 staat voor een gezond evenwicht. In 
het geval van vandaag specifiek een goed evenwicht 
tussen uitgaven en inkomsten, tussen ambitie en 
degelijkheid. 

Ik denk dat de kadernota van dit college al een heel 
eind op weg is om die degelijkheid ook zo af te wegen. 
Bezuinigen waar kan, maar ook investeren waar nodig 
is. De lijn die is ingezet, namelijk de tekorten flink 
terugschroeven tot het punt waar dat in alle 
redelijkheid van onze gemeente verwacht kan worden, 
steunen wij van harte. Maar wel met nadruk op het 
laatste stukje van die zin.  

Want wat kan in redelijkheid verwacht worden van een 
gemeente die van Den-Haag steeds meer moet doen, 
met steeds minder geld? 



Hoe houden wij het evenwicht in stand? Volgens mij 
ben ik hier in de raad gezet om deze afweging voor 
onze stad te maken. Met een sociaal-liberale bril in 
mijn geval. Sommige zaken zijn zo belangrijk dat geld, 
soms zelfs veel geld, eraan uitgeven wat ons betreft 
zeer wenselijk of zelfs noodzakelijk is. 

Keuzes maken dus. En dat betekent volgens ons twee 
dingen. Als er cruciale zaken in de stad op omvallen 
staan, dan help je die overeind. Als we bezuinigingen 
die erg moeilijk vallen, kunnen verzachten, doen we 
dat. We zijn dan ook erg blij met bijvoorbeeld 
amendement i2 en amendement G, die slim met 
incidenteel beschikbare middelen, structurele 
bezuinigingen een beetje pogen te verzachten.  

Ook ons eigen amendement C beoogt dit. Incidenteel 
meevallende cijfers inzetten om structureel pijnlijke 
ombuigingen te verzachten is wat ons betreft slim. 

Let wel. Het gaat dan over verzachten. Incidenteel geld 
inzetten om structureel uit te geven, kan natuurlijk 
niet. Wij kunnen namelijk niet structureel onze 
tekorten op laten lopen, omdat we tegen de goede 
orde in nú al kiezen om rode cijfers te laten staan voor 
beroemde ravijnjaren. Overigens is dat een keuze die 
wij best kunnen steunen, met het oog op de 



onmogelijke taak waar Den-Haag ons nu voor stelt. 
Maar dat zijn geen cijfers die we met goed fatsoen 
verder kunnen laten oplopen. 

Voorzitter, 

D66 wil door met bouwen aan een stad voor iedereen. 
Een stad die staat voor gelijke kansen, voor lef, voor 
durven dromen, maar ook durven doen. Wij vinden dit 
een college dat durft te doen, en zijn daar blij mee.  

Tegen populaire stromingen in durven zwemmen om 
het juiste te doen voor de stad. Of het nou wethouder 
Bennis is die Hollandia tegenover zich trof, of 
wethouder Assendelft die wat ondernemers boos 
maakt met een autovrij plein. U kunt het oneens zijn 
met keuzes die dit college maakt natuurlijk, maar 
volgens mij kan niemand met droge ogen zeggen dat 
dit een college is dat stilzit. En zelfs als het misschien 
wat minder zichtbaar is, wordt er keihard gewerkt. 
Wethouder Helling blijft ons, de regio, en het hele land 
waarschuwen over de problemen die door de 
netcongestie op ons af komen, maar niemand lijkt écht 
te willen luisteren. Wat ons betreft een van de grootste 
opgaven voor de komende periode. 



Zijn er verder dingen die we nog missen in de stad? 
Natuurlijk. Wij maken ons meer en meer zorgen om de 
weerbaarheid van onze staat tegen het veranderende 
klimaat. Is onze stad bestand tegen bijvoorbeeld veel 
meer en vaker voorkomend extreem weer? Is onze 
waterberging op orde? En hebben wij een hitteplan, of 
wordt daar aan gewerkt? Dat zijn concrete vragen aan 
dit college waar wij mee zitten. Graag ontvang ik daar 
vandaag een antwoord op. 

En om het college vast een zetje in de juiste richting te 
geven dienen wij een motie in die oproept meer 
openbare watertappunten in onze stad te plaatsen. 
Laten we hopen ze volgend jaar aan te kunnen treffen, 
bij bijvoorbeeld ons prachtige nieuwe Urban Sports 
Park, of ergens op of bij het stadsstrand. 

Door mede indieners CDA, Fractie Breuker, GroenLinks, 
Groep van Beusekom/Vinkenborg, Hart van Hoorn, VVD 
en vandaag ook nog Sociaal Hoorn heeft deze bij 
voorbaat al een ruime meerderheid. Dank aan de 
collega’s daarvoor.  

En het zal niemand verbazen dat wij als onderwijspartij 
het amendement van HOE voor de verlenging van de 
jeugd en gezinswerkers op ons voortgezet onderwijs 
van harte mede indienen. Onze dank aan mevrouw 



Klinkenberg voor haar goede werk hiervoor. Wij 
hebben zelfs het vermoeden dat dit misschien wat 
minder hoeft te kosten dan in het amendement 
genoemd, maar horen de wethouder daar graag over. 

Tot slot voorzitter, maken wij ons ernstig zorgen om de 
wereld om ons heen die meer en meer in de fik lijkt te 
staan. Boze mannen (opvallend vaak mannen) die 
elkaar om allerlei redenen met bommen bestoken om 
vervolgens schreeuwend over te brengen waarom hun 
belang het allerbelangrijkst is.  

D66 probeert er te zijn voor de belangen die vaak niet 
geschreeuwd, maar gefluisterd worden. Of zelfs alleen 
gedacht. De zachte stem van de 80% Nederlanders, 
Horinezen, Hoornaars, en inwoners van onze dorpen, 
die niets hebben met extreemlinks of extreemrechts 
maar op stabiliteit, duidelijkheid en eerlijkheid zitten te 
wachten. Sabine, Wouter en ik zullen ook het laatste 
jaar van deze bestuursperiode telkens dat gefluister in 
ons achterhoofd houden. 

Dank u wel. 

 


